
Vážení spoluobčané,
 jaro uběhlo jako voda a letos jej opravdu doprovázela voda v hojné míře. Je to samozřejmě dobře, 
i když teď s přicházejícím létem už zaznívají obvyklé obavy ze sucha. Žáci končící základní školu mají za sebou 
přijímací řízení na střední školy či učební obory. I tito mladí si zaslouží s nadcházejícím létem vydechnout, 
odreagovat se. Někteří se aktivně hlásí na brigádu a nechtějí jen zahálet. I na obecním úřadě máme mnoho 
zájemců a těšíme se na spolupráci.
 Už v loňském letním zpravodaji jsem informoval o projektu domácích kompostérů, které bychom 
ve spolupráci se Svazkem ESKO-T rádi pomohli umístit na Vaše zahrádky. Byť tyto projekty v minulých letech 
celkem bez problémů fungovaly, úředníci na Ministerstvu životního prostředí činí některé věci nesmyslně 
složitými, což nyní brání rychlému dokončení. Svazková žádost o kompostéry byla sice schválena, ale 
abychom získali maximální podporu, musí dodavatelé kompostérů splnit řadu nových absurdních požadavků. 
Čtyři dodavatelé kompostérů mají na ministerstvu podanou žádost o certifikaci několik měsíců, ale stále 
nemají rozhodnutí. Do té doby nemůže svazek provádět výběrové řízení na dodavatele kompostérů. Situace 
s certifikací se sleduje. Myslíme si, že podzimní termín distribuce kompostérů do domácností je reálný 
a podzimní listí bychom už mohli kompostovat doma na svých zahrádkách. Zájemce, kteří se přes formulář 
přihlásili, máme evidované. Kdo by se chtěl dodatečně přihlásit, může, kompostérů bude dostatek.
 Často slýchám dotaz, kdy začneme s bouráním staré budovy obecního úřadu. Chtěli bychom ještě 
letos, doufáme, že se tak stane v podzimním období. Zásadní otázkou je, kam přestěhovat úřad, knihovnu 
a poštu. Jako nejvhodnější varianta se jeví využít chystaného prodeje kancelářské budovy nad základní školou. 
Ale stále není jasné, kdy přesně budou zveřejněny podmínky prodeje a finanční rámec. Přislíbeno máme, 
že rozhodnuto by mělo být do konce srpna. Otazníkem tedy zůstává požadovaná cena, kterou ani rámcově 
v tuto chvíli neznáme. Případně musíme hledat jiné varianty a využít například hasičskou zbrojnici, orlovnu 
nebo upravit některé prostory v základní škole. V budově obecního úřadu roky působila i paní kadeřnice Věra 
Dvořáková. Ta plánovala ukončit svoji činnost až s bouráním budovy, ale ze zdravotních důvodů se tak stalo 
již v květnu. Zájemci o kadeřnické služby však mohou v Rudíkově využít profesionální služby dvou oficiálních 
kadeřnictví, a to paní Lucie Šabatkové, která provozuje salón v lokalitě Nade Vsí, a paní Petry Rolínové, která 
provozuje salón v lokalitě Vyhlídka.
 Pouť letos připadá na termín 30. června až 2. července. Organizaci mají letos ve své režii hasiči. Srdečně 
jste zváni na všechny tradiční pouťové zábavy. Více v rubrice PLÁNOVANÉ AKCE. 
 Do určité míry je štěstím řešit záležitosti související s udržením a rozvojem dobrých podmínek pro 
náš každodenní život.  V tomto čase ale nelze opomenout 110. výročí narození Jana Kubiše, které připadá 
na 24. června 2023. Před 81 lety měli s kolegou Josefem Gabčíkem úplně jiné starosti a úkoly… Těmto hrdinům 
tehdy nebylo ani třicet let, kdy položili své životy za náš národ. Jejich statečnost jsme si krátkou vzpomínkovou 
akcí připomněli dne 22. června 2023 u orlovny. 
 Přeji Vám, milí spoluobčané, abyste si v nadcházejícím létě dobře odpočinuli a na dovolenkových 
cestách zažili příjemné zážitky, dobré počasí a vše si ve zdraví užili. Hezké léto Vám přeje Váš starosta

Zdeněk Souček

Rudíkovský
zpravodaj
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PLÁNOVANÉ AKCE:
• V neděli 2. července 2023 pouťová mše sv. v 9:30 hodin.
• Sbor dobrovolných hasičů srdečně zve na tradiční pouťové zábavy:  

 30. června 2023 vystoupí skupina Vjetef od 20 hodin,  
 1. července 2023 od 19:45 skupina ZOO a od 21:00 skupina DEFEKTORY,  
 2. července 2023 reprodukovaná hudba, posezení a občerstvení. 

• Pouťový fotbalový „srandamač“ se uskuteční v sobotu 1. července 2023. Sraz hráčů je ve 14 hodin, 
zahájení zápasu ve 14:30 hodin na hřišti. Občerstvení zajištěno. 

• Dne 10. září 2023 se v orlovně uskuteční beseda o tragickém pádu vrtulníku u Rudíkova v roce 1972.  
Přednášku povede Jan Kraus, syn kpt. Jana Krause, jednoho z tehdejších pasažérů vrtulníku.

PROJEKTY

REKONSTRUKCE PARKETOVÉ PODLAHY V SOKOLOVNĚ

 Zub času i intenzivnější sportovní činnost v sokolovně zapříčinily nutnost kompletní rekonstrukce 
podlahy sálu, respektive parketové podlahy a roštu pod nimi. Místostarosta provedl sondu v rohu podlahy 
odkrytím parket a společně s Oldřichem Valou z firmy Marval podlahy s.r.o. jsme zhodnotili stávající stav pod 
povrchem podlahy (resp. stav nosného roštu). Ukázalo se, že rošt je hned v místě sondy napaden červotočem, 
tudíž bude nutná jeho rekonstrukce, nejen výměna samotných parket. 
 Oslovili jsme tři zhotovitele, kteří nám předložili nabídky a technologický způsob, jak se k rekonstrukci 
postavit. Zastupitelstvo vyhodnotí nejlepší nabídku, abychom mohli akci zahájit. S brigádníky provedeme 
demontáž stávajících parket a roštu. Před samotnou instalací nového roštu se stávající beton odizoluje 
lepenkou a poté se provede montáž nosného roštu, OSB desek a na ně se budou lepit nové parkety. Ošetřeny 
budou kvalitním sportovním lakem. Předpokládáme náklady kolem 500.000,- Kč s DPH. Realizace by měla 
být zahájena do začátku září.
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KOMPOSTÉRY DO DOMÁCNOSTÍ – STAV PROJEKTU

 Jak jsem již zmiňoval v úvodním slově, dotační akce na pořízení domácích kompostérů je stále 
v řešení, přičemž musíme vyhovět poněkud absurdním podmínkám, které si pro tuto akci klade Ministerstvo 
životního prostředí. První technickou podmínkou je, aby hmotnost kompostéru byla ze 70 % tvořena 
z recyklátu. Druhou technickou podmínkou pro zařazení recyklovaného kompostéru do „zelené“ zakázky je 
platné a akreditovaným subjektem vydané posouzení shody, dále ověřené environmentální tvrzení, auditní 
zpráva o hodnocení výrobku a další omezující faktory. 
 Původní záměr řešit tento projekt jako čistě obecní záležitost jsme opustili a připojili se do většího 
projektu společně s dalšími obcemi ze Svazku obcí pro komunální služby, jehož jsme členy. Projekt zastřeší 
zřizovaná společnost ESKO-T s.r.o. Průzkum zájmu o kompostéry ukázal, že je mezi domácnostmi zájem 
o cca 90 kompostérů. Přiděleno jich bude dostatek a v případě dalších zájemců nebude problém poptávku 
uspokojit. V případě zájmu Vám rádi na obecním úřadě vyhovíme. Podle posledních informací by se 
na podzim mohly kompostéry rozvážet do domácností. Budeme rádi za Váš podíl na minimalizaci vzniku 
biologicky rozložitelných zelených odpadů, které se dají takto zpracovat přímo na zahrádce a dále využít 
k přihnojení půdy. Je to věc, která má smysl a podpoří naše společné obecní odpadové hospodářství.
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DOVYBAVENÍ DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ NA ŠKOLNÍ ZAHRADĚ PRO NAŠE NEJMENŠÍ

 Ze strany vedení mateřské školy byla vznesena prosba, zda by nebylo v našich finančních možnostech 
dovybavit školní zahradu pestřejším spektrem herních prvků pro rozvoj motoriky našich nejmenších dětí. 
Zastupitelstvo se tím začalo zabývat, zvažovali jsme různé varianty. Vzhledem k tomu, že Ministerstvo pro 
místní rozvoj letos nevypsalo žádné dotace na výbavu dětských hřišť (stejně jako loni), rozhodli jsme se 
požadavek řešit z vlastních zdrojů. 
 Porovnat nabídky různých dodavatelů je takřka nemožná věc, každý výrobce má jiné portfolio 
a samozřejmě jen ty jeho produkty jsou ty „nejlepší“. Nakonec jsme zvolili, po konzultaci s vedením MŠ, 
variantu od dodavatele Hřiště hrou s.r.o. z Turnova. Drželi jsme se střízlivější varianty, a za cenu 467.000,- Kč 
tedy bude zahrada do konce prázdnin obohacena o balanční dráhu, která se skládá z 11 vzájemně propojených 
prvků. Dále bude namontována stínicí plachta na kůlech nad pískoviště. Montáž prvků započne již 26. června.
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REKONSTRUKCE VÝTAHU VE ŠKOLNÍ KUCHYNI

 Školní kuchyň disponuje starým výtahem, kterým je zabezpečována přeprava surovin a potravin 
ze spodních skladovacích prostor do patra do kuchyně. Tento původní výtahový stroj již dosluhuje 
a opakované revizní zprávy doporučují jeho výměnu. 
 Na místě se sešli zastupitelé, aby zhodnotili stav nejen výtahu, ale i celé kuchyně. Na zhodnocení 
stavu výtahu byli přizváni i zástupci firem, kteří se opravou, rekonstrukcí či výměnou výtahů zabývají, 
a pohledů a způsobů řešení jsme dostali několik. I cenové hladiny byly rozdílné, a to v rozmezí 447.000,- Kč 
až 543.000,- Kč za nové stroje.
 Nakonec zastupitelstvo rozhodlo zvolit variantu lokální firmy Výtahy s.r.o. z Velkého Meziříčí, která 
nabídla výhodnou repasi výtahového stroje. Klec výtahu a řídicí systém budou pořízeny nové. Celkově tuto 
rekonstrukci pokryjeme částkou 363.000,- Kč a měla by proběhnout v druhé polovině měsíce srpna.

POŘÍZENÍ ZMĚNY ÚZEMNÍHO PLÁNU

 V uplynulém období proběhla tvorba, připomínkování a předložení ke schválení zastupitelstvu tzv. 
Zprávy o uplatňování Územního plánu obce Rudíkov za období 01/2017 až 10/2022, včetně pokynů pro 
zpracování změny č. 1 územního plánu. Zpráva byla zastupitelstvem schválena dne 3. března 2023. Tato 
zpráva bude nyní sloužit jako podklad pro vypracování změny č. 1 územního plánu, kterou pro naši obec 
zhotoví projekční kancelář Studio-P ze Žďáru nad Sázavou. 
 Součástí bude i nový legislativní požadavek na konverzi celého díla do tzv. jednotného standardu, což 
je novinka, se kterou musí nově pracovat všechny obce a města při tvorbě územních plánů. Samozřejmě je 
to práce navíc, která celé dílo prodraží. Stát však na tuto činnost, kterou převedení díla do tzv. jednotného 
standardu představuje, vypsal dotační výzvu, a proto jsme na Ministerstvo pro místní rozvoj podali v červnu 
žádost o příspěvek ve výši 101.000,- Kč. 
 Kompletní vypracování změny územního plánu bude stát 303.000,- Kč. Cílem je odblokovat celkem 
tři části území na katastru obce pro další možnou výstavbu rodinných domů plus úpravy, které vzejdou 
z veřejného projednání změny. Kacelář Studio-P započne práce koncem tohoto roku a veřejné projednání by 
mohlo proběhnout ve druhé polovině května roku 2024.
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ŠKOLNÍ KUCHYŇ – PŘÍPRAVA NA REKONSTRUKCI 

 Podali jsme žádost o dotaci na nové vybavení a rekonstrukci školní kuchyně. Žádáme o 50% příspěvek 
na nové konvektomaty, multifunkční pánev, multifunkční kotel, indukční třízónový sporák, mycí stroje 
a další. Výměna těchto komponent se neobejde bez stavební rekonstrukce celé kuchyně. Kromě generační 
obměny přístrojů očekáváme snížení energetické náročnosti minimálně o 30 %. 
 Odhadované náklady přesahují 5,5 milionu Kč, ale lze očekávat různé komplikace při stavebních 
úpravách, tudíž náklady mohou být i vyšší. Budeme čekat na vyhodnocení naší žádosti Ministerstvem životního 
prostředí a podle toho směrovat další kroky.

Příklad kuchyně po rekonstrukci

Projekt a dispozice kuchyně ZŠ Rudíkov
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DEN PROTI ÚLOŽIŠTI 2023 - Z MÉDIÍ

 V sobotu 15. dubna se v budišovském zámeckém parku setkalo asi 150 občanů v rámci celorepublikové 
akce „Den proti úložišti“.  Účastníci akce byli starosty dotčených obcí Petrem Piňosem, Zdeňkem Součkem 
a Zdeňkem Doležalem informováni o aktuální situaci.
 Právní stav popsal a doplnil též zástupce spolku Zdravý domov Vysočina Oldřich Svoboda. Podporu 
obcím a všem přítomným přijel vyjádřit také bývalý starosta Jaroměřic nad Rokytnou a člen výboru spolku 
SOS Na Skalním Karel Müller.
 Pozornost obcí a občanů se nyní upírá k úpravě zákona o řízeních směřujících k hlubinnému úložišti 
radioaktivních odpadů a k plnění programového prohlášení stávající vlády. Ta se totiž v tomto dokumentu 
zavázala, že posílí práva dotčených obcí a bude vyhodnocovat i jiná řešení, než je hlubinné uložení. Přítomní se 
shodli na nezbytnosti rovnoprávného postavení obcí v rozhodovacím procesu,  tedy o potřebě zákonně ukotvit 
podmínku souhlasu obce pro realizaci úložiště na jejím území. Projekt hlubinného úložiště radioaktivních 
odpadů je svým charakterem i rozsahem zcela mimořádný, těžko srovnatelný s jakoukoli jinou stavbou. Měl 
by zajistit izolaci vysoce radioaktivních materiálů na 100 000 let.
 Účastníci akce odmítli umístění hlubinného úložiště do hustě osídlených oblastí, jako je region 
Budišovska, a naznačili, že vláda a stát by ve věci vysoce radioaktivních odpadů konečně měly začít hledat 
jiné řešení.

Stanislav Maštalíř, Zdravý domov Vysočina

SPRÁVA ÚLOŽIŠŤ RADIOAKTIVNÍCH ODPADŮ NARAZILA NA ODPOR OBCÍ K PRŮZKUMŮM

 Ministerstvo životního prostředí PŘERUŠILO 31. května 2023 Správě úložišť radioaktivních odpadů 
(dále jen SÚRAO) řízení o stanovení průzkumů v naší lokalitě Horka! Důvodem byla doručená vyjádření 
našich obcí s vyčerpávajícím množstvím připomínek. 
 Tím pádem vyvstala potřeba doplnění žádosti a jejích podkladů ze strany SÚRAO tak, aby ministerstvo 
mohlo jak doručená vyjádření, tak především vlastní žádost SÚRAO komplexně posoudit a vyhodnotit. 
Řízení se nyní přerušuje na dobu 60 dnů. Domníváme se, že v takto krátké lhůtě nemůže SÚRAO na naše 
připomínky adekvátně a kvalitně zareagovat a doplnit žádost o relevantní podklady. Opět to dokazuje, jak 
SÚRAO nekvalitně a nekompetentně svoji práci odvádí a není schopno podat ani nenapadnutelnou žádost 
o průzkumy „na první dobrou“,  SÚRAO nemůže a nemá důvěru v kvalitně vedený proces vyhledávání lokality 
pro budoucí hlubinné úložiště radioaktivních odpadů a dokazuje to celou řadou svých nekompetentních 
kroků. Už jen samotnou žádost o stanovení průzkumných území mělo SÚRAO podat až ve chvíli, kdy bude 
schválený speciální zákon k hlubinnému úložišti. Vládní návrh zákona s tím sice počítá, ale leží ve sněmovně 
teprve v přípravě k projednávání, ale SÚRAO už nyní postupuje proti tomuto budoucímu zákonu. Je toto 
rovnoprávné postavení obcí a státu? Je potřeba semknout síly, a proto jsme jako obec požádali o naše přijetí 
do tzv. Platformy proti hlubinnému úložišti. Platforma se sešla 20. června 2023 v Náramči s cílem prosazení 
změny v přístupu státu. Více na www.platformaprotiulozisti.cz.
 Připomínky našich devíti obcí k žádosti SÚRAO o stanovení průzkumného území pro zvláštní zásah 
do zemské kůry na lokalitě Horka ze dne 20. března 2023 jsou na webu obce ke stažení.
 Za zmínku stojí také to, že podklady žádosti SÚRAO tvoří 72 dokumentů o celkovém rozsahu 8529 
stran! Obce na jaře dostaly pouhých 60 dní na to, aby představitelé jednotlivých obcí dokázali vyhledat 
potřebné odborníky a s jejich pomocí analyzovali tisíce stran textu, a podali tak kvalifikované připomínky. 
Jedná se o neúnosnou aroganci ze strany státních institucí! Děkujeme proto za pomoc Doucha Šikola 
advokáti s.r.o.
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DĚNÍ V OBCI - Základní a mateřská škola
 Všechny dny školního roku 2022/2023 jsou téměř sečteny a žáci i učitelé si zanedlouho začnou 
užívat zasloužené prázdniny a dovolenou. Ani ve druhém pololetí se život v naší škole nezastavil, škola 
žila každodenním pestrým životem a kromě vzdělávání nabízela žákům řadu dalších doplňkových aktivit 
hrazených z velké části z realizovaných školních projektů. Dále proběhla spousta exkurzí, výletů a mnoho žáků 
reprezentovalo školu i na různých soutěžích.

EXKURZE, VÝLETY
 Koncem března se žákyně 8. a 9. ročníku zajely v rámci předmětů výtvarná výchova a pracovní činnosti 
podívat do Velkého Meziříčí. Nejprve absolvovaly s průvodkyní historickou prohlídku centra města a poté 
v Jupiter Clubu zhlédly tradiční Velikonoční výstavu. Ta byla velmi inspirující, a žákyně tak mohly načerpat 
spoustu zajímavých nápadů nejenom pro školní práci.

 V rámci hodin českého jazyka a literatury navštívili žáci 6. ročníku v dubnu Obecní knihovnu v Rudíkově. 
Do tajů této instituce je poutavým výkladem zasvětila paní knihovnice Petra Robotková. Seznámila je například 
s historií knihovny nebo počtem a nabídkou titulů.
 Koncem dubna se žáci 8. a 9. ročníku vydali na exkurzi do želivského kláštera, kde pro ně byla 
připravena prohlídka a program směřující k poznání temných dějin totalitního komunistického režimu. Žáci 
pracovali s dobovými materiály, a mohli tak načerpat spoustu poznatků do hodin dějepisu. Při zpáteční cestě 
ještě navštívili historické podzemí v Jihlavě.
 Konec května a zejména červen jsou měsíci, ve kterých probíhají třídní výlety. Na prvním stupni 
většinou jednodenní, na druhém žáci opustí školu i na několik dní. S výlety letos začali prvňáci a druháci, kteří 
se v květnu vydali na plavbu lodí po Dalešické přehradě zpestřenou hledáním pirátského pokladu. V květnu 
stihli svůj výlet ještě i páťáci, kteří navštívili Prahu. Hlavním cílem v ní byl Vyšehrad a komentovaná prohlídka 
Národního divadla. V červnu pak následovaly třídní výlety ostatních ročníků – třeťáci se čtvrťáky navštívili 
Brno a hrad Veveří, šesťáci odjeli také do Brna, kde navštívili zoo a přehradu, sedmáci na dvoudenní výlet 
do Olomouce, osmáci strávili čtyři dny na Lipně a žáci 9. ročníku tři dny na Pálavě.
 V první červnovou sobotu uspořádala naše škola zájezd ke Dni dětí do zlínské zoologické zahrady. 
Za slunečného počasí se rodiče s dětmi a svými příbuznými prošli hned čtyřmi světadíly – Afrikou, Asií, Austrálií 
a Amerikou a ve spoustě moderních pavilonů a rozlehlých přírodních expozic mohli pozorovat zvířata daných 
oblastí. Nechyběla ani jedna z nejvyhledávanějších atrakcí v celé České republice, a to pohlazení a nakrmení 
rejnoků.
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SOUTĚŽE
 V březnu se šest žáků naší školy zúčastnilo slavnostního vyhlášení 6. ročníku literární soutěže Mladý 
spisovatel. Nejúspěšnějšími byly Eliška Pospíšilová ze 7. a Adéla Havlíčková z 9. ročníku, které za své povídky 
získaly čestná uznání.
 Dalšího úspěchu dosáhl žák 5. ročníku David Šula, který se stejně jako loni zúčastnil z vlastní iniciativy 
a ve svém volném čase Matematického korespondenčního semináře. David řešil v průběhu celého roku 
zadané úkoly. Z 81 účastníků se společně se třemi dalšími úspěšnými řešiteli se stejným počtem bodů umístil 
na 1. – 4. místě. V celkovém hodnocení se neztratila ani Davidova sestra Kristýna ze 3. ročníku. Ta skončila 
na krásném 29. místě.
 Výběr žáků 1. stupně reprezentoval naši školu na fotbalovém turnaji McDonalds cup. A to přímo 
skvěle. Výhra v okrskovém kole jim zajistila postup do kola okresního, ve kterém skončili na krásném 2. místě. 
 V květnu se v kongresovém sále Krajského úřadu v Jihlavě uskutečnilo krajské kolo soutěže Lesnictví 
a zemědělství na Vysočině. Naši školu reprezentovali Tomáš Mayer ze 7. a Gabriela Teplá z 8. ročníku. V účasti 
34 škol z celé Vysočiny se neztratila hlavně Gabriela, která obsadila krásné 7. místo. Tím si vybojovala účast 
na dvoudenním výletě pro dvacet nejlepších.
 Všem žákům děkujeme za vzornou reprezentaci školy!

10



PESTRÝ ŽIVOT VE ŠKOLE
 V dubnu k nám s komedií Trapas nepřežiju aneb Ten řízek nezvedej! přijeli dva známí pražští herci 
– Michaela Dolinová a Ladislav Ondřej. Během představení se žáci vtipnou formou dozvěděli, jak se chovat 
v kině, na rautu, v autě či při seznamování s dívkou.
 Začátkem dubna proběhl zápis dětí do 1. ročníku. Naši budoucí prvňáčci odpovídali na zvídavé 
otázky, které pro ně připravily paní učitelky a pan ředitel. Otázek a úkolů nebylo málo – jméno, příjmení, 
bydliště, barvy, zvířata, řazení obrázků, stříhání, lepení, kreslení, čísla, písmena, geometrické tvary, básnička, 
zavazování tkaničky, navlékání korálků,… Předškoláci si i přes neskrývanou nervozitu se vším poradili a domů 
si odnášeli pamětní list, keramický výrobek, plyšové zvířátko a snad i milou vzpomínku. Už nyní se těšíme 
na našich nových 23 prvňáčků.

 Radost ze čtení sdíleli na konci dubna druháci společně s páťáky. Proběhla totiž tradiční jarní akce 
s názvem Literární noc 2023. Děti si vzájemně předčítaly z knížek a zúčastnily se i připravené stezky odvahy. 
Páťáci pak pokračovali sledováním filmu, čímž se zapojili do další výzvy Hrdé školy – filmového večera. Stejnou 
výzvu splnili o několik dní později i šesťáci a sedmáci.

 V květnu žáky 1. stupně navštívil ve škole spisovatel 
Josef Beneš. Pomocí instruktážního filmu děti nahlédly 
do tiskárny a seznámily se s postupem při výrobě knížky. 
Pomocí časosběrného videa pozorovaly vznik ilustrace 
do knihy a poslechly si také úryvek z knížky. 
 V pracovních činnostech žáci na druhém stupni během 
druhého pololetí pracovali zejména ve školních dílnách, 
za pěkného počasí i na školní zahradě. Kluci si vyrobili krásné 
hmyzí domečky, ptačí budky a krmítka nebo poličku ze dřeva. 
Děvčata pak ukázala svoji zručnost nejen při práci se dřevem, 
ale také s háčkem v ruce. Řetízkové očko, krátký sloupek, 
dlouhý sloupek… – to vše hravě zvládají. 
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 Umístění 22 žáků 9. ročníku na střední 
školy dopadlo i letos velmi úspěšně. Šest deváťáků 
odchází na Střední průmyslovou školu do Třebíče 
(obory energetika – 2x, opravář zemědělských 
strojů, mechanik seřizovač, informační technologie, 
průmyslová automatizace), po třech žácích 
na Obchodní akademii a Hotelovou školu do Třebíče 
(veřejná správa, cestovní ruch, kadeřník) a Střední 
zahradnickou školu do Rajhradu (ekologie a životní 
prostředí – 2x, zahradnictví), po dvou žácích 
na třebíčské gymnázium, Střední školu stavební 
do Třebíče (pozemní stavitelství, stavebnictví), 
Hotelovou školu a učiliště řemesel do Velkého 
Meziříčí (kuchař číšník, opravář zemědělských 
strojů) a po jednom žákovi na Agro školu do 
Pozďatína (chovatelství), Střední pedagogickou školu 
do Boskovic (předškolní a mimoškolní pedagogika), 
Střední průmyslovou školu do Pelhřimova (oděvní 
technik) a Střední školu stavebních řemesel do Brna 
(uměleckořemeslné zpracování dřeva). Přejeme jim 
všem mnoho úspěchů v další životní etapě.
 Po celou školní docházku se snažíme 
v žácích pěstovat úctu ke starším generacím. 
Přispěli jsme proto i krátkým kulturním programem 

na setkání rudíkovských seniorů, které zpestřila 
svým vystoupením mladší i starší děvčata z kroužku 
aerobiku pod vedením paní učitelky Lenky Pužové. 
Se stejnou paní učitelkou napsali žáci 5. – 9. 
ročníku v rámci projektu Diakonie a TV Nova „Psaní 
od srdce“ celkem 92 dopisů seniorům, přispěli tak 
k odstraňování bariér mezi generacemi. V hodinách 
českého jazyka děti napsaly dopis, který přinesl 
seniorům radost, a ve výtvarné výchově k němu 
vytvořily obálky.
 Na konci května navštívil již poněkolikáté naši 
školu bývalý žák Ondřej Zmeškal. Jeho neobyčejný 
příběh nás znovu zasáhl. Nikdo ani nedutal, když nám 
pustil dokument o svém závodu na Tour de France. 
Poznali jsme, kolik vytrvalosti v sobě tento skromný 
muž má. A má i velké srdce. Protože téměř pět tisíc 
korun, které jsme na jeho besedu vybrali, obratem 
věnoval potřebnějším.
 Milé překvapení připravily naše kuchařky 
společně s vedoucí školní jídelny ke Dni dětí. Nejenom 
že uvařily vynikající frankfurtskou polévku a kuřecí 
stripsy s bramborem a dipem ze zakysané smetany, 
ale také slavnostně vyzdobily jídelnu a děti obdarovaly 
po snědeném obědě nanukem a pitíčkem.
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PROJEKT ZDRAVÁ ŠKOLA 2023 
 Každoročně u žáků podporujeme vztah 
ke zdravému způsobu života, ekologii a přírodě. 
Nejinak je tomu i letos, kdy realizujeme projekt 
Zdravá škola 2023. Jeho součástí je spousta akcí 
nejenom pro žáky, ale i pro rodiče a veřejnost. Ke Dni 
Země jsme se zapojili do tradiční akce Čistá Vysočina, při které žáci vyrazili, vyzbrojeni gumovými rukavicemi, 
reflexními vestami a chutí pomoci naší planetě, do okolí Rudíkova, aby ho zbavili nežádoucího odpadu. Na jarní 
výlet se koncem dubna vypravilo 24 dětí společně s rodiči. Jejich cílem byl nejvyšší vrchol Českomoravské 
vrchoviny – hora Javořice. Desetikilometrová trasa vedla kolem Velkého pařezitého rybníka na Javořici 
a odtud kolem Míchovy skály zpět k autobusu. Z příjemného slunného dne měli všichni účastníci radost. 
Po relaxu v přírodě si výletníci přidali ještě nějaký ten kilometr navíc při procházce historickým centrem Telče. 
Součástí projektu jsou i různé sportovní turnaje a soutěže. Jednou z nich byla i Kolobrnda, soutěže v jízdě 
na koloběžce. Za ideálního květnového počasí a ve skvělé atmosféře se závodníci pustili do zdolávání sedmi 
disciplín na koloběžkách. Letos jsme do projektu zapojili i školní družinu, která se všemi třemi odděleními 
navštívila třebíčskou Lagunu, na Ranči v Přeckově se zúčastnila programu o zdravém životním stylu a užila si 
jízdu na koních. Anebo v jihlavské zoo navštívila environmentální výukové programy a dozvěděla se mnoho 
zajímavých informací ze života zvířat. Celý projekt budeme ukončovat na podzim turistickým výletem pro 
rodiče s dětmi a veřejnost na Pálavu a návštěvou environmentálních programů na Ostrůvku ve Velkém 
Meziříčí.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

 Po jarních prázdninách nám Divadlo s úsměvem přivezlo pohádku Kouzelné slůvko. Děti se vždy moc 
těší. I tentokrát byla pohádka poučná, vtipná a veselá. 

 Brzy poté se děti mohly potěšit s živým pejskem a jeho majitelkou. Bylo to moc krásné a poučné 
povídání. Některým dětem se podařilo překonat strach a pejska si pod dozorem pohladily. Všichni jsme se 
dozvěděli užitečné rady při náhodném setkání se psem v terénu. 

 Předvelikonoční období proběhlo jako vždy – děti barvily kraslice, vyráběly výtvory k jaru 
a k Velikonocům. Opakovali jsme si zvyky a tradice, učili se koledy. 

 V dubnu jsme v tělocvičně zhlédli na kouzelnické představení na téma vesmír. 

 Čarodějnice jsme jako každý rok oslavili tancem, zpěvem, soutěžemi. Byla legrace a děti byly nadšené. 

 V květnu ke Dni matek jsme si do školky pozvali maminky. Se svými dětmi si prohlédly prostory, pohrály 
si a společně si mohly i něco vyrobit.

 3. května se konal zápis do MŠ. Školka bude opět plná dětí. 

 Koncem května nám v tělocvičně zpestřili hodinku dva krásně zbarvení papoušci. Předvedli dětem 
jízdu na kole, hrátky s míčem i několik jednoduchých slov. 

 Ke Dni dětí jsme putovali za pokladem na téma piráti. Také jsme si zašli na zmrzlinu a využili skákací 
hrad na víceúčelovém hřišti. Počasí vyšlo skvěle a všichni jsme si to užili. 

 Autobusem jsme si zajeli na dopravní hřiště do Velkého Meziříčí. Ani slabé kapky deště nás neodradily. 
Děti se seznámily s pravidly silničního provozu, vyzkoušely si jízdu na kolech, koloběžkách i odrážedlech. 
Za odměnu jsme dostali omalovánky a samolepky. 

 V měsíci červnu nabízíme miniškolku pro nově přijaté děti. Závěrem roku jsme uspořádali výlet 
na zámek do Jaroměřic a rozloučení s předškoláky.
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 Ani o prázdninách se život v naší škole nezastaví. MŠ bude v provozu téměř celý červenec a dále 
i letos proběhnou letní příměstské tábory. Poprvé bez dotací od EU, ale za finanční podpory obce Rudíkov. 
Pro 60 přihlášených dětí bude připraven pestrý program plný sportovních aktivit, soutěží, tvoření, výletů 
a her v přírodě. Názvy jednotlivých turnusů hovoří za vše – Rudíkov hledá atleta, Zlaté české ručičky, Asterix 
a Obelix a Pevnost Boyard. 

 Sledujte náš web a Facebook, ať víte, co se u nás děje…

 Přejeme všem příjemné a klidné prožití prázdninových dnů a dovolené plných sluníčka, odpočinku 
a nezapomenutelných zážitků…

 Nový školní rok 2023/2024 začne v pondělí 4. září 2023 v 7.20 hod.

Mgr. Martin Suk a kolektiv ZŠ a MŠ Rudíkov
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 Kvůli nadprůměrně deštivému počasí, a s tím související podmáčenou plochou na hřišti, se spousta 
domácích zápasů všech kategorií odehrála v náhradních termínech a je příjemné vidět, že fanoušci rudíkovského 
fotbalu sledují aktuální dění a cestu do hlediště si vždy v hojném počtu najdou a naše týmy podporují.
 Muži si dali za cíl odehrát jarní část sezóny v horních patrech tabulky, aby nemuseli až do posledních 
zápasů hrát se záchranářskými starostmi. Díky solidně odehranému podzimu a dobře odehraným zápasům 
zkraje jara bylo po pár kolech jasné, že sestup nehrozí ani v teoretické rovině, ba naopak se začala rýsovat 
možnost konečného umístění „na bedně”. Finálně soutěž uzavřeli na vynikajícím čtvrtém místě, což je velký 
příslib i závazek do další sezóny.

DĚNÍ V OBCI - Fotbal
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 Jak jsem již zmiňoval v dřívějších příspěvcích, dorost tuto sezónu hrál ve sloučeném týmu s kluky 
z Koutů. Podzimní část dopadla solidně a kluci byli ve středu průběžné tabulky. Bohužel komunikace z druhé 
strany vázla a zároveň v jarní části sezóny kluci z Koutů přestávali chodit na zápasy. Toto způsobilo potíže se 
sestavením kompletní jedenáctky pro zápasy, což se odrazilo nejen na herním projevu, ale i na výsledcích 
a dorostenci postupně klesli až na poslední místo tabulky.

 Kluci z mladších žáků hráli jarní část v tzv. stříbrné skupině, která byla vytvořena z týmů umístěných 
v jednotlivých skupinách v druhé polovině tabulky po podzimní části. S každým týmem se kluci utkali 
dvoukolově. Na zápasech bylo vidět, že kluci mohli hrát i ve zlaté skupině a většinu soupeřů jasně přehrávali. 
Nakonec obsadili krásné druhé místo za týmem Okříšek, které však v jednom zápase dokázali porazit. Velmi 
dobrou zprávou je i to, že takového výsledku kluci dosáhli za velkého přispění hráčů ze starší přípravky, kteří 
celou sezónu chodili žákům vypomáhat.
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 Starší přípravka hrála jarní část ve zlaté skupině a tady již bylo vidět, že proti sobě hrají kvalitativně 
vyrovnané týmy a kluci museli v každém zápase o vítězství hodně bojovat. Kluci nakonec urvali v přímém 
souboji v posledním kole druhé místo před týmem Náměště a skončili stejně jako mladší žáci pouze za týmem 
Okříšek, které mu ve vzájemných zápasech vždy těsně podlehli.
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 Děti z mladší přípravky jarní část odehráli ve stříbrné skupině a opět byl krásně vidět jejich rychlý 
herní progres. Ale nejdůležitější v této věkové kategorii je to, že je sport baví a utváří si správné fotbalové 
návyky. Děti některé zápasy vyhrály a některé prohrály a celkově se umístily na krásném 3. místě.

 Fotbalová školička jako již tradičně žádné organizované zápasy nehrála a veškerou energii věnovaly 
trenérky tomu, aby děti ke sportu přilákaly a udržely je u něj. 
 Nyní všechny hráče a hráčky čeká zasloužená letní přestávka a již v srpnu a září se opět rozběhnou 
fotbalové soutěže. V následující sezóně dojde na naší straně ke zúžení počtu družstev, která budou v soutěžích 
startovat. Muži budou nadále hrát I. B třídu, stejně tak zůstanou zachovány týmy mladších žáků a starší 
přípravky. Bohužel kvůli nedostatečnému počtu dětí nebude v Rudíkově dorostenecký tým, ale po domluvě 
s týmem Lipníku budou moci kluci hrát za Lipník. Obdobný scénář čeká i mladší přípravku, kde děti utvoří 
společný tým s celkem Vladislavi. 
 S přáním příjemně stráveného léta za FK Rudíkov

Zbyněk Trnka

PÍSKOVÁNÍ HŘIŠTĚ 

 Dne 12. června se uskutečnilo pískování hřiště, jehož cílem je zlepšení fyzikálních vlastností povrchové 
části vegetační vrstvy a zlepšení podmínek pro odnožování trav. Nejprve bylo nutné navézt na plochu 
60 tun písku a dále provést po ploše rovnoměrné rozházení. Tímto FK Rudíkov děkuje všem ochotným 
dobrovolníkům, kteří se této akce v hojném počtu zúčastnili.
 Poté byla provedena hloubková aerifikace, což je ošetření plochy zasahující až pod kořenový systém 
travního drnu. Cílem je rozrušit nadměrně zhutněnou vegetační vrstvu, zrychlit vsakování vody, vylepšit 
přísun vzduchu a vytvořit vhodné podmínky pro celkové zlepšení kvality hřiště. Hloubkové provzdušnění cca 
15 cm dále provedl stroj Vertidrajn. Více fotografií naleznete v sekci „Ohlédnutí za akcemi“.
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 Oddíl stolního tenisu v Rudíkově ukončil  druhou sezónu se třemi týmy. Tým A bohužel skončil v 1. třídě 
na poslední příčce a pravděpodobně sestoupí do 2. třídy. Tým B se umístil na skvělém druhém místě 4. třídy. 
Tým C se umístil na osmém místě, i když se ke konci sezóny hodně zlepšil.
 Naše mládež se celou sezónu účastnila spousty turnajů a dosáhla pěkných výsledků. Velkým úspěchem 
je 2. místo v poháru Vysočina, kterého se zúčastnilo 27 oddílů. Loni jsme skončili na 8. místě, takže zde 
zaznamenáváme velký posun.  Do této soutěže se započítávají výsledky turnajů, které se hrají v průběhu celé 
sezóny na Vysočině.
 Závěrem jsme uspořádali valnou hromadu s občerstvením. Pozvali jsme děti s rodiči a užili si pěkné 
odpoledne. Jednomyslně jsme se shodli, že založíme oficiální Oddíl OST Rudíkov, díky čemuž budeme moci 
žádat o dotace apod. Nyní nás tedy čeká administrativní proces tohoto záměru. A v neposlední řadě jsme se 
shodli, že díky široké členské základně dětí bychom chtěli do příští sezóny přihlásit čtvrtý tým.
 

Za OST Rudíkov Libor Chalupa

DĚNÍ V OBCI - Stolní tenis

DĚNÍ V OBCI - Farnost

Letní duchovní zamyšlení

 To, co v životě prožijeme, nás často nějak ovlivňuje. Také doba s covidem-19 nás velmi ovlivnila. 
Některé pozitivně, jiné spíše negativně. Ovšem Bůh stále existuje a přikázání Desatera také stále platí. Třetí 
přikázání nás nabádá, abychom světili sváteční den, což je pro křesťany neděle – den vzkříšení Ježíše Krista.
          Z toho vyplývá povinná účast na mši svaté jak v neděli, tak v zasvěcené svátky. Ty máme u nás v České 
republice dva: 

 ▪ slavnost Narození Páně = 25. prosince,                                                                   
 ▪ slavnost Matky Boží Panny Marie = 1. ledna.

          Velmi je doporučována účast na mši sv. o ostatních slavnostech. Je také krásné poděkovat Bohu účastí 
na mši sv. při výročí narození, křtu, svatby a podobně. Doba covidu mnohé změnila. Mnozí si zvykli slavit 
nedělní mši u televize. Je třeba tomu již odvyknout! Televizní přenos je opravdu jen pro ty, kteří se v neděli 
ze závažných důvodů nemohou osobně slavení mše v kostele zúčastnit. 
          Jsou lidé, kteří využívají každé příležitosti, jak se setkat s Kristem v Božím slově, v Eucharistii, ve společenství 
i ve všední den. Jiní se ptají: „Je to pro mne povinnost?“ A pokud není, tak proč by šli do kostela? Otec 
biskup Pavel nás vyzývá k modlitbám za nová kněžská a řeholní povolání. Ze zkušeností vím, že si Bůh vybírá 
své spolupracovníky z těch, kteří dělají víc, než je jejich povinnost, kteří za ním přijdou, i když nemusí…                   
Naskýtá se otázka – má si Bůh u nás z koho vybírat?

P. Milan Těžký – farář

Slavnost Těla a Krve Páně - Boží tělo
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DĚNÍ V OBCI - Myslivost

 Zdravíme všechny přátele přírody. Měsíc červen je brán jako měsíc myslivosti. Srny kladou srnčata, 
zajíci mají zajíčky, koroptvím a bažantům se líhnou kuřata. Tímto bychom chtěli poprosit všechny pejskaře, 
kteří nechávají volně pobíhat své miláčky honitbou, aby nerušili klid zvěře v celém letním období. Však i divoká 
prasata mají mladé a bachyně dokážou své potomky tvrdě bránit před narušiteli.
 V posledních letech se již stává tradicí, že Myslivecký spolek Rudíkov pořádá v červnu barvářské 
zkoušky. V letošním roce proběhly v sobotu 17. června 2023. Zkoušek se zúčastnilo a také úspěšně dokončilo 
dvanáct psů. I přes malou přeháňku vyšlo skvělé počasí, a tak všichni odjížděli velmi spokojení. I když jsou 
to zkoušky myslivecké kynologie, vždy jsou vítáni lidé z řad laické veřejnosti. K vidění jsou různá plemena psů 
a jejich práce. Součástí je již tradičně bohaté občerstvení. Pořádání zkoušek bylo přislíbeno i pro další rok. 
Tímto bychom chtěli poděkovat obci Rudíkov za krásné pamětní destičky vítězům zkoušek.
 V neposlední řadě prosíme občany Rudíkova, aby omezili brzké ranní a pozdní večerní procházky 
honitbou. V období od května do konce září probíhá intenzivní odlov srnčí zvěře. Proto žádáme o klid v těchto 
časech, abychom se mohli plně věnovat efektivnímu lovu.

Za MS Rudíkov Vojtěch Rambousek

Barvářské zkoušky
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Četnická stanice Rudíkov 1918–1938

 Velká změna pro četnictvo přišla v listopadu 1918, kdy na základě radosti 
z nově vzniknuvší Československé republiky četnictvo v Rudíkově odstraňovalo veškeré 
symboly starého řádu, se kterým nechtělo být spojováno. Byly nahrazeny rakouské 
přilby a odznaky, strženy německé nápisy, vydávány nové služební řády apod. Obvod 
četnické stanice zůstal beze změn a nijak zvlášť se nezměnila ani pracovní náplň 
četnictva.
 Do 30. září 1934 sídlila četnická stanice v domě Jana Vaňka č. p. 34. Jednalo se 
o budovu, která dříve sloužila jako škola (proti kostelu). Ve stejné budově se nacházel 
i poštovní úřad. Následně byla četnická stanice přemístěna do novostavby č. p. 51. 
 V roce 1935 nařídila správa četnictva, v rámci celostátní bezpečnosti, 
přezbrojení všech svých složek. Toto přezbrojování se pochopitelně nevyhnulo ani 
četnické stanici v Rudíkově. Staré rakouské karabiny „manlicherovky“ byly nahrazeny 
modernější novou československou puškou. Většina z nich byla dodána brněnskou zbrojovkou.
  Roku 1937 byla v Rudíkově zřízena telefonní ústředna 

a jako první do ní byla připojena zdejší četnická stanice. 
Ještě na konci roku 1937 se geopolitická situace zhoršila 
natolik, že i v obvodě zdejší četnické stanice bylo cítit 
napětí a obavy z budoucnosti. Tyto obavy vyvrcholily v roce 

1938, kdy byla vyhlášena všeobecná mobilizace. Četníci zdejší stanice vzorně dohlíželi na její průběh. Tehdy 
zde sloužil i stržm. Rudolf Tvardek, který nastoupil jako polní četník k vojenskému velitelství v Jihlavě. Po jeho 
odchodu zůstal na stanici pouze velitel vrch. stržm. Stanislav Tomek. Pár dní po vyhlášení mobilizace byl však 
na zdejší stanici přidělen výpomocný četník, záložní des. Jan Bumbala z 31. pěšího pluku v Jihlavě.
 Dne 22. listopadu 1938 byl v Rudíkově umístěn mužský pracovní tábor čítající 96 mužů. Tento útvar byl 
určen k práci na rekonstrukci silnice Velké Meziříčí–Třebíč. Mezi těmito muži bylo i mnoho nezaměstnaných 
četníků z Velkého Meziříčí a okolí. Od tohoto útvaru měly být „převzaty“ tři vojenské pušky, tři armádní 
pistole a velké množství munice, které měly být použity v případě potřeby proti Němcům.
 Z předchozího období zůstal velitelem stanice vrch. stržm. Jan Veidlich, po kterém nastoupil vrch. 
stržm. Josef Nováček, vrch. stržm. Pavel Hudec a vrch. stržm. Stanislav Tomek. V letech 1918–1938 působilo 
na četnické stanici více jak 21 četníků. 
 Z událostí, při kterých zasahovalo zdejší četnictvo, stojí za zmínku „vzpoura“ sedláků v Hodově z ledna 
1921, nepovedený pokus vyloupení rudíkovského kostela z května 1924, potlačení demonstrace ve Velkém 
Meziříčí nebo prověřování auta, z něhož byly vyhazovány fašistické letáky z listopadu 1938. Tragikomickou 
událost řešili četníci v červenci 1930, kdy se kvůli silně kdákající slepici splašil kůň i s povozem, na kterém 
seděl hostinský Šparník a jeho dcera a který se vrhl do příkopu. Naštěstí se nikomu nic vážného nestalo.  

Jan Kratochvíl

Ohlédnutí za akcemi

Velikonoční hrkání Hloubková aerifikace trávníku
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Stavění máje a pálení čarodejnic

Pískování hřiště
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Zpracoval redakční tým ve složení Zdeněk Souček, Ilona a Bohumír Pospíšilovi

Významné jubileum oslavili

květen

70  let– paní Renata Jelínková
60 let – pan Luděk Rojík
70 let – pan Antonín Dvořák
60 let – pan Josef Jaša

Narození občánci     

 květen

 Anežka Kosíková
 Jan Maxmilián Gross

 červen

 Josefína Robotková

Zemřelí občané
Dne 12. 4. 2023 zemřela paní Jarmila Krejsková ve věku 82 let.

Dne 2. 5. 2023 zemřel pan Josef Robotka ve věku 91 let.
Dne 4. 6. 2023 zemřela paní Libuše Kratochvílová ve věku 84 let.

Rudíkovský zpravodaj vydává obec Rudíkov
Obec Rudíkov
Rudíkov 2
675 05 Rudíkov

tel.: +420 568 878 184
mobil: +420 773 826 754
e-mail: ou.rudikov@rudikov.cz
mobil starosty: +420 604 266 642

Vzpomínková akce ke 110. výročí narození Jana Kubiše
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